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SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI SOŁTYSA I RADY SOŁECKIEJ WSI WIĄZOWNICA-KOLONIA ZA 2015 ROK 

 

Sołectwo Wiązownica-Kolonia liczy około 460 mieszkańców, ponad 150 numerów posesji i rozciąga 

się na przestrzeni blisko 1200 ha. Pierwsze wzmianki o miejscowości pochodzą z 1255 roku. 

9 stycznia podczas  zebrania wyborczego 78 osób ponownie wybrało mnie na sołtysa wsi. 

Zdecydowano także o składzie Rady Sołeckiej, w skład której weszli: Katarzyna Mazgaj – przewodnicząca, 

Wiesława Swatek, Monika Mysłek i Roman Szczepański.  Sołtys i Rada Sołecka w ciągu roku spotykała się w 

zależności od potrzeb, ale nie mniej niż dwa razy na kwartał. Złożyłem blisko 30 różnego rodzaju pism do 

wielu instytucji, (głównie gminy) w sprawach dotyczących naszej wsi. W pierwszej połowie roku zakupiono 

większość rzeczy, które w ramach funduszu sołeckiego (ponad 17 tysięcy złotych)  były uchwalone do 

realizacji w bieżącym roku. Były to namioty, stoły, ławki, kosa spalinowa, mikrofony i sprzęt nagłaśniający. 

Obecnie trwa zbieranie ofert cenowych na wykonanie podłogi tanecznej o wymiarach 8/6 m. 

STYCZEŃ 

1. W styczniu decyzją Wojewody Świętokrzyskiego włączono do sieci dróg gminnych drogi 

wewnętrzne o łącznej powierzchni 2,69 ha. Dotyczy to głównie dróg polnych, dojazdów do 

lasu, łąk i rzeki. Między innymi jest to droga koło państwa Durskich i pana Skowrona 

prowadząca od łąk do lasu, fragment Senatorki od szosy koło państwa Wronów, droga do 

lasu od drogi na Smerdynę koło państwa Jońców i droga na łąki nad Kacanką od Browarów. 

2. Rozpoczął się sołecki kurs komputerowy, który trwał blisko półtora miesiąca i skorzystało z 

niego 8 osób. Składamy podziękowania świetlicy Jutrzenka za udostępnienie Sali 

komputerowej. 

3. 20 stycznia w Urzędzie Miasta i Gminy w Staszowie odbyła się uroczystość, wręczenia 

Srebrnych Medali „Za zasługi dla obronności kraju”. Odznaczeniem, przyznanym przez 

Ministra Obrony Narodowej, zostali uhonorowani Jan i Małgorzata Podsiadło z Wiązownicy 

Kolonii. Srebrny medal przyznaję się rodzicom, których troje lub czworo dzieci pełniło 

nienagannie czynną służbę wojskową. W przypadku państwa Podsiadło trzech synów odbyło 

zasadniczą służbę wojskową. 

LUTY 

1. Nasze sołectwo w minionym roku brało udział w akcji Masz Głos Masz Wybór, dlatego też 

brałem udział w Gali w Pałacu Prezydenckim, podczas której wręczano nagrody Super 

Samorząd. 

2. W świetlicy Jutrzenka podczas ferii rozegrano I Turniej Tenisa Stołowego o Puchar Sołtysa. 

Udział w zawodach wzięło kilkanaścioro dzieci i młodzieży z okolicznych wiosek. Rozdano 

pamiątkowe dyplomy, puchary i nagrody. Podziękowania za pomoc dla Barbary Bąk, 

Mateusza Seremaka i Piotra Siweckiego. 

 

MARZEC 

1. Na terenie sołectwa i innych wsiach przeprowadzono akcję rozdawania jabłek. Wielu 

mieszkańców skorzystało z tej okazji zaopatrując się w owoce dzięki Tarnobrzeskiemu 

Bankowi Żywności i Stowarzyszeniu Dolina Kacanki. Wielkie podziękowania dla Małgorzaty 
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Skwarzec, która koordynowała całą kację oraz  osób, które bezpośrednio włączyły się w 

wydawanie owoców: Marianna Szczepańska, Wiesława Swatek, Henryk Jazgara, Katarzyna 

Mazgaj, Monika Mysłek, Roman Mazgaj, Roman Szczepański, Edward Kodyra, Marek 

Śledź, Rafał Figacz, Sylwia Pełka 

2. 11 marca delegacja sołtysów  z gminy Staszów burmistrzem na czele brała udział w 

Ogólnopolskich Obchodach Dnia Sołtysa w Koninie z udziałem prezydenta RP. Z tej okazji 

miałem też krótkie wystąpienie dotyczące cyfryzacji na wsi. 

3. Dzięki szybkiej interwencji i zgłoszeniu sprawy przez mieszkańców Granicznika udało się 

załatać pokaźną dziurę w drodze (na przepuście) 

KWIECIEŃ 

1. W naszej wiosce rozpoczęły się roboty ziemne związane z projektem Sieć Szerokopasmowa 

Polski Wschodniej – Województwo Świętokrzyskie. Projekt „Sieć Szerokopasmowa Polski 

Wschodniej – Województwo Świętokrzyskie” jest współfinansowany z Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Polski 

Wschodniej.  Wartość przedsięwzięcia to ponad 200 mln złotych. W ramach projektu w 

województwie zostanie wybudowane około 1400 km sieci światłowodowej, 8 węzłów 

szkieletowych i 135 węzłów dystrybucyjnych. 

2. 18 kwietnia odbyły się w Pałacu Dzięki uroczystości Święta Wsi czyli 760 rocznicy pierwszej 

wzmianki o Wiązownicy. Przybyło wielu gości i przyjaciół naszej wsi. Z tej okazji 

Stowarzyszenie Dolina Kacanki wydało przewodnik turystyczny po naszej wsi autorstwa 

Zdzisława Bednarczyka. Podziękowania dla pana Pietrowa za udostępnienie pałacu i terenu 

oraz dla wielu członków stowarzyszenia i Rady Sołeckiej, którzy włożyli ogrom pracy w 

przygotowanie tej wyjątkowej uroczystości. 

3. W drugiej połowie miesiąca w naszej wiosce odbyła się akcja naprawy dróg gruntowych 

kruszywem. Zakres prac obejmował wyrównanie drogi spycharką i uzupełnienie 

nierówności kruszywem. Na ten cel przeznaczono 60 ton materiału (3 samochody 

ciężarowe). Tymi skromnymi środkami udało się nieco podreperować stan dróg w 

przysiółku Dzięki, Zomłynie i Kopanina. 

4. Sołectwo wchodzi do akcji Mas Głos Mas wybór w działaniu Dostępni Radni. Dzięki temu 

zdobywamy 500 złotych na realizację działań. 

 

MAJ 

1. Rozpoczęła się budowa altany i placu zabaw, które są kontynuacją funduszu sołeckiego z 

2013 roku.  Gmina Staszów pozyskała na ten cel dofinansowanie z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Wartość tego przedsięwzięcia to: 58 728,71 złotych. 

2. WYRWIJ CHWASTA III. Już po raz trzeci atakujemy chwasty siejące się w naszej wiosce. Tym 

razem główną aktywność kierujemy na „mleczarnię”, czyli byłą zlewnie mleka, która w 

ubiegłym roku po 20 latach przeszła na własność gminy Staszów jako mienie gromadzkie. W 

ciągu dwóch dni podczas akcji przewinęło się 9 osób, a zakres prac obejmował 

odchwaszczenie terenu byłej zlewni mleka, skoszenia trawy przy świetlicy, boisku i altanie 

oraz odkryciu trylinki przy „mleczarni”. 

http://sspw.umws.pl/o-projekcie
http://sspw.umws.pl/o-projekcie
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Mamy wspaniałą młodzież, która ma szerokie plany do zagospodarowania samego budynku 

jak i przyległego terenu. W akcji udział wzięli: Henryk Jazgara, Edward Kodyra, Patrycja 

Bąk, Mateusz Seremak, Adrian Kozoduj, Konrad Kozoduj, Filip Dojka, Jakub Dojka. 

3. Na wniosek kilku mieszkańców Granicznika, których pola były sukcesywnie zalewane przez 

wody z niedrożnego rowu przy lesie, Nadleśnictwo Staszów przekopało nowy rów, który 

skutecznie odprowadził wodę z pól i lasu. Dziękujemy za tą jakże istotna dla mieszkańców 

interwencję. 

 

CZERWIEC 

1. Gościliśmy w sołectwie grupę ponad 50 osób z UTW w Staszowie, którzy zwiedzali naszą 

wieś i biwakowali przy Pałacu. 

2. Rozpoczęła się budowa drogi na Graniczniku o łącznej długości ponad kilometra. 

3. Wraz z sołtysem Sielca Dominikiem Wesołowskim i Mostek Wojciechem Charygą wziąłem 

udział w Ogólnopolskim Turnieju Sołtysów w Wąchocku. Nie udało się obronić tytułu, ani 

nawet wejść do finału, ale pozostali sołtysi  z naszej gminy zajęli 4 i 5 miejsce. Poza tym 

wyróżnienie w konkursie Sołtys Roku woj. świętokrzyskiego uzyskał nasz sąsiad sołtys 

Wiązownicy Małej Edward Gaweł. 

4. Ukończono budowę placu zabaw i altany. Za drugim razem odebrano prace i oddano do 

użytku. Ze względu na posianą trawę przez 3 tygodnie plac zabaw był nieczynny. 

5. Odbyła się akcja koszenia boiska, w której udział wzięli Marcin Bryła, Adrian Kozoduj i  

Robert Pełka 

 

LIPIEC 

1. Grupa 14 młodych ludzi, którzy w ramach projektu LAMA  ze Stoczka Łukowskiego 

wizytowali naszą okolice aby zdobyć cenne inspiracje, pomalowała jedną fasadę zlewni 

mleka. Nie straszne im były pył, kurz, farba i pot. Dzięki ich zaangażowaniu nasza 

„mleczarnia” zmieniła oblicze. To kolejny etap w społecznej akcji NOWE ŻYCIE STAREJ 

ZLEWNI. 

2. EKO FESTYN. Już po raz trzeci nasza okolica w ekologiczny sposób świętowała początek 

wakacji. W uprzątnięcie terenu osobiście zaangażowali się Paweł Żyła, Stanisław Swatek, 

Roman Szczepański, Józef Kos, Kazimierz Pawlik, Edward Kodyra, Adrian Kozoduj, 

Mateusz Seremak, Filip Dojka. Podczas EKO FESTYNU zebraliśmy blisko tonę elektrośmieci i 

zaszczepiono 53 psy i jednego kota. Ogromne podziękowania dla burmistrza, nadleśnictwa, 

PGKiM, OSP Wiązownica Mała za pomoc  w realizacji. Gdyby nie ofiarność członków 

Stowarzyszenia Dolina Kacanki i wolontariuszy: Marii Swatek, Marysi Szczepańskiej, 

Jadwigi Kubik, Jadwigi Kustry, Małgorzaty Skwarzec, Stanisława Swatka, Romana 

Szczepańskiego, Romana Mazgaja, Tadeusza Jazgary no i dla mojej żony Wiolki, która 

przygotowała i prowadziła liczne konkursy. 

3. Odbyło się koszenie poboczy i rowów przez PGKiM na zlecenie gminy Staszów. 

 

SIERPIEŃ 

https://www.facebook.com/projektlama?ref=ts&fref=ts
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1. Na początku miesiąca po dwóch latach interwencji wykarczowano pobocza przy drodze 

prowadzącej do Bukowej (obok łąk), co znacznie podniosło bezpieczeństwo kierowców i 

pieszych.  Dziękujemy władzom samorządowym za tą akcję i mamy nadzieję, że każdego 

roku będą realizowane takie działania, które podnoszą bezpieczeństwo i komfort życia 

mieszkańców. 

2. Zakończyła się budowa drogi na przysiółku Granicznik o wartości 132 658,58 zł. To wielkie 

udogodnienie dla mieszkańców, a jednocześnie uwieńczenie ich wieloletniego starania o 

trwały remont tak ważnego traktu. W związku z budową drogi na Graniczniku należą się 

podziękowania dla właścicieli gruntów, którzy wyrazili zgodę na wykopanie przydrożnego 

rowu. Szczególnie dla państwa Krystyny i Tadeusza Jazgarów, którzy wyszli z inicjatywą 

rowu, będącym gwarantem stabilności  i trwałości drogi na kolejne lata. Dzięki ich postawie 

i włożonej pracy, droga na podmokłym terenie ma szanse długo służyć mieszkańcom, a 

zalewane dotąd pola zostaną osuszone. 

3. Koszenie poboczy i rowów. 

4. Odbył się Tour de Kologne – Rajd Samorządności, który skupił sołtysów, radnych i władze 

samorządowe z naszego regionu. Były to także 25 urodziny samorządności a nagrody 

ufundowali burmistrz Leszek Kopeć w ramach realizacji zadania publicznego, rower 

ufundował Michał Skotnicki – starosta staszowski, inne nagrody i poczęstunek ufundowała 

także Rada Miejska w Staszowie zebrawszy blisko 1000 złotych. Fundatorami nagród byli 

także  Grzegorz Forkasiewicz i Krystian Jarubas. Gorące podziękowania za pomoc w 

realizacji dla Koła Grodzkiego PTTK w Staszowie. Klubu Rowerowego im. Adama Bienia. 

5. Sołectwo wzbogaciło się o dwie tablice ogłoszeń,  które zostaną zamontowane na Wroniej 

Górze i Zamłyniu (obok przystanku). 

 

 

WRZESIEŃ 

 

1. W ramach programu Działaj Lokalnie grupa nieformalna z Wiązownicy-Kolonii dostała 

dofinansowanie na zabezpieczenie starej latarni leśnej oraz zagospodarowanie terenu w 

kwocie 1630 zł. Te skromne środki starczą na najbardziej podstawowe prace, ale dzięki 

ofiarności kilku osób: Romana Szczepańskiego, Stanisława Swatka, Leszka Korytnickiego, 

Romana Mazgaja, Zdzisława Bednarczyka i wolontariuszy Sebastiana Szczepańskiego, 

Mateusza Seremaka, Adriana Kozodoja i Filipa Dojki jestem przekonany o pełnym sukcesie 

tego przedsięwzięcia.   

2. Roman Mazgaj, Roman Szczepański, Marek Śledź, Edward Nowak, Stanisław Swatek brali 

udział w akcji łatania dziur w dachu drewnianej szkoły i zabezpieczeniu przed zniszczeniem 

starych ławek na budynku gospodarczym. 

3. W związku z obchodami 760 rocznicy pierwszej wzmianki o Wiązownicy od kilku miesięcy 

trwa akcja zbierania starych zdjęć. Serdecznie dziękujemy tym którzy już udostępnili cenne 

zdjęcia i inne dokumenty. Prosimy również wszystkich, którzy posiadają materiały 

archiwalne o kontakt z sołtysem. 

 

 

SPRAWY BIEŻĄCE 
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W trakcie roku wielokrotnie interweniowałem w sprawie boisko, które kosztowało blisko 167 tysięcy 
złotych. Obecnie po ostatnim piśmie wynika, że wykonawca będzie gruntownie remontował nawierzchnię. 
Ostateczny termin to 30 kwietnia 2016 roku. 

Na realizację czeka również zamontowanie kilku lamp oświetleniowych (m in. na Browarach, przy 
placu zabaw). Według moich ostatnich informacji, zadania te będą zrealizowane do końca września. 

 
Niestety w ciągu roku nie udało się szczęśliwie zakończyć sprawy z rowami i przepustami na 

Browarach. Sprawa jest nadal bardzo istotna i wymaga zdecydowanych kroków w celu dalszej degradacji 
drogi i pól uprawnych. 

Zgłaszana przeze mnie sprawa dotycząca rozbiórki dachu na budynku gospodarskim obok 
drewnianej szkoły jest analizowana, a każdy dzień może przynieść tragedię w postaci nieszczęśliwego 
wypadku. Dach grozi zawaleniem a bezpośrednie sąsiedztwo boiska, placu zabaw, świetlicy  i Ośrodka 
Zdrowia powoduje, że zagrożenie staję się jak najbardziej realne. 
 

Otwarta jest również sprawa naprawy pokrycia szamba przy świetlicy, które uszkodzili  przez 
wykonawcy chodnika i utwardzenia terenu w 2014 roku. Pomimo wielu ustnych ustaleń, nie udało się 
wyegzekwować tego działania, które w znacznym stopniu podniosłoby bezpieczeństwo osób tu 
przebywających.  
 

 Za wszelką pomoc w ciągu tego roku na rzecz naszej wsi składam szczególne podziękowania, tym 

którzy czynnie włączyli się do tego dzieła. Dziękuję i przepraszam tych, których nie wymieniłem z imienia i 

nazwiska, ale w ciągu roku było dużo osób czynnie włączających się w życie wsi, takoż mogłem zapomnieć. 

 

 

 

  


